



Europäischer Ausschuss
der Regionen

 **Bundeskanzleramt**

Europagemeinderäten/- rätinnen in Österreich und der EU: Erfahrungen und Perspektiven

Online-Seminar am 18. Jänner 2022, 14:00-15:00 (CET)

auf „Interactio“

| | |
|---|---|
| Teilnehmer-Link | Bitte hier registrieren |
| Zuschauer-Link (= keine Gesprächsteilnahme möglich) | https://broadcaster.interactio.eu/join/abn2-rlbd-llfa |

Im Rahmen dieses Online-Seminars sollen Erfahrungen mit der Europakommunikation durch Europagemeinderäten/- rätinnen vor Ort in Österreich und in anderen Ländern der EU ausgetauscht und Perspektiven für die Zusammenarbeit des österreichischen Netzwerks und des Europäischen Ausschusses der Regionen (AdR) diskutiert werden. Dabei soll die Konferenz zur Zukunft Europas und die Rolle der Regionen, Städte und Gemeinden im Mittelpunkt stehen. Alle Beiträge werden von/nach Deutsch/Englisch verdolmetscht.

14:00-14:30

Konferenz zur Zukunft Europas und die Rolle der Regionen, Städte und Gemeinden

- Eröffnungsworte: Karoline Edtstadler, Bundesministerin für EU und Verfassung im Bundeskanzleramt
- Keynote: Apostolos Tzitzikostas, Präsident des Europäischen Ausschusses der Regionen (AdR)
- Diskussion und Feedback zur bisherigen Arbeit in der Zukunftskonferenz und Input für die Arbeitsgruppen

14:30-14:40

Wie kann der AdR Europagemeinderäten/- rätinnen helfen, ihre Vorschläge zur Konferenz vorzubringen?

Wolfgang Petzold, stellvertretender Direktor für Kommunikation des AdR

14:40-14:50

Perspektiven: Das Projekt BELE (Building Europe with Local Entities)

Richard Kühnel, Direktor, Europäische Kommission, Generaldirektion Kommunikation

14:55-15:00

Schlusswort

- Petr Blížkovský, Generalsekretär des AdR

EU Local Councillors in Austria and the EU: Experiences and prospects

Online seminar on January 18, 2022,
14:00-15:00 p.m. (CET)

on "Interactio"

| | |
|---|---|
| Participants link | please register here |
| Viewers link (= no possibility to take the floor) | https://broadcaster.interactio.eu/join/abn2-rlbd-llfa |

As part of this online seminar, experiences with EU communication made by local EU councillors in Austria and in other EU countries will be exchanged and prospects for cooperation of the Austrian network and the one of the European Committee of the Regions (CoR) will be discussed. The main topic shall be the Conference on the Future of Europe and the role of regions, cities and municipalities in it. All contributions will be interpreted from/into German/English.

14:00-14:30

The Conference on the Future of Europe and the role of regions, cities and municipalities

- Opening: Karoline Edtstadler, Minister for EU and Constitution at the Federal Chancellery
- Keynote: Apostolos Tzitzikostas, President of the European Committee of the Regions
- Discussion and feed-back on the Conference on the Future of Europe so far and input for the working groups

14:30-14:40

How can the CoR support local EU Councillors to make their point at the Conference?

- Wolfgang Petzold, Deputy Director for Communication of the CoR

14:40-14:55

Perspectives: The BELE project (Building Europe with Local Entities)

Sprecher:

- Richard Kühnel, Director, European Commission, Directorate General for Communication

14:55-15:00

Conclusions

- Petr Blížkovský, Secretary-General of the CoR